



THIRD WORLD CONGRESS FOR MIDDLE EASTERN STUDIES

Barcelona, 19-24 July 2010



Registration

Those wishing to attend or lead panels, workshops, roundtable, symposiums, exhibitions or cultural activities or present papers are invited to visit our website: www.wocmes.org.

Organization and Scientific Secretariat

WOCMES Secretariat

European Institute of the Mediterranean
C/ Girona 20, 5a planta
08010 Barcelona
Tel. +34 932 449 850 Fax +34 932 470 165
Mail: wocmes@iemed.org

TROISIÈME CONGRÈS MONDIAL DES ÉTUDES SUR LE MOYEN-ORIENT ET L'AFRIQUE DU NORD

Barcelone, du 19 au 24 Juillet 2010

WOCMES-3 Barcelona 2010

Held every four years, the WOCMES aims to address, explore and exchange information on the state-of-the-art in Middle Eastern studies in its broadest sense.

The Mediterranean city of Barcelona will undoubtedly be an exciting setting for hosting such unique academic and cultural event.

Who should be there?

Coming from over 50 countries, more than 2,000 experts interested in studies on North Africa, the Middle East and Muslim States of Central Asia as well as other regions of the world directly or indirectly affected by affairs in these areas are invited to participate and contribute to this exceptional event.

WOCMES Activities

A large multidisciplinary academic program will be offered. Associations, research centres, universities, international organizations and other institutions from all over the world are invited to organize and propose meetings, symposia, plenary sessions, panels, roundtables and poster presentations.

Middle Eastern culture will also be placed in the spotlight all week long through various exhibitions, a film festival, a book fair and a selection of concerts and artistic events.

Objectives of WOCMES-3

- To strengthen and promote Middle Eastern research studies.
- To reinforce and build up regional and global networks for joint research on Middle Eastern studies.
- To foster the participation of experts from the South and to facilitate their integration into new or existing work and exchange networks.
- To shed further light on key topics related to the Mediterranean and the Middle East and open debate on new topics and disciplines.
- To inscribe the event within Euro-Mediterranean dynamics in view of the Euromed Agenda 2010 and the Spanish Presidency of the European Union.

Congress Venue

The congress will be held on the UAB Campus, an exceptional non-urban area surrounded by forest with excellent resources and conference facilities. About 25 km from the Barcelona El Prat Airport, the campus is fully linked to downtown Barcelona.

III^e WOCMES-Barcelone 2010

Organisé tous les quatre ans, le WOCMES a pour objectif d'examiner, d'explorer ainsi que d'échanger des informations sur les derniers développements des études sur le Moyen-Orient et l'Afrique du Nord dans leur sens le plus large.

La ville de Barcelone, constitue sans le moindre doute un cadre exceptionnel pour accueillir cet événement académique et culturel unique.

À qui s'adresse le WOCMES ?

Provenant de plus de 50 pays, pas moins de 2 000 experts intéressés par les études sur l'Afrique du Nord, le Moyen-Orient, les États musulmans d'Asie centrale et d'autres régions du monde directement ou indirectement affectées par les affaires de ces régions, sont attendus au III^e Congrès mondial WOCMES.

Les activités WOCMES

Un vaste programme académique multidisciplinaire sera à l'honneur. Associations, centres de recherche, universités, organisations internationales et beaucoup d'autres institutions venues du monde entier sont invités à organiser et proposer des meetings, des symposiums, des sessions plénières, des tables rondes et des présentations d'affiches.

La culture du Moyen-Orient sera aussi placée sous les projecteurs grâce à de nombreuses expositions ; un festival cinématographique ; une foire aux livres ; de même qu'une sélection d'événements artistiques.

Les objectifs du III^e WOCMES

- Renforcer et promouvoir la recherche sur la Méditerranée et le Moyen-Orient.
- Dynamiser et construire des réseaux régionaux et internationaux pour une recherche commune des études sur le Moyen-Orient et l'Afrique du Nord.
- Permettre une représentation pertinente d'experts du Sud et favoriser leur intégration dans les réseaux d'échange et de travail.
- Mettre en lumière des sujets clés en rapport avec la Méditerranée et le Moyen-Orient, et ouvrir le débat sur de nouveaux thèmes et de nouvelles disciplines.
- Inscrire l'événement dans la dynamique euroméditerranéenne : le processus Euromed et son agenda 2010 dans le cadre de la présidence espagnole de l'Union Européenne.

Site du Congrès

Le Congrès se déroulera sur le campus de l'UAB, un cadre naturel exceptionnel et doté d'excellentes ressources et salles de conférences. À 25 km de l'aéroport El Prat de Barcelone, le campus est parfaitement relié au centre ville de Barcelone.